
 

 

 

10.12.2021. 

Pētījums „ Lēmumu pieņemšanas atbalsta rīka izstrāde integrējot informāciju no vecām daļēji 

dabiskām mežaudzēm precīzākai oglekļa bilances novērtēšana” (Nr. 1.1.1.1/19/A/130)  

 

Informācija par pētījuma mērķiem un sasniegto prezentēta Latvijas uzņēmumiem.  

 

Pētījuma rezultāti kontekstā ar kopējo problemātiku SEG emisiju mazināšanā un sektora 

pozitīvās ietekmes uz klimata pārmainām kāpināšanā prezentēti Biznesa ilgtspējas padomes 

tematiskajā starpsesijā, 09.12.2021. Biznesa ilgtspējas padomes dalībniekus vieno atbalsts 

globālajiem 2050. gada klimatneitralitātes centieniem, Apvienoto Nāciju Organizācijas 

Ilgtspējīgas attīstības mērķiem un vēlme veicināt ilgtspējīga biznesa kultūras veidošanu Latvijā. 

Tajā apvienojušies tādi Latvijas uzņēmumi kā Latvijas Finieris, Latvijas Dzelzceļš, LMT, 

Medicīnas sabiedrība ARS, Madara Cosmetics, Valmiermuiža, Dobeles dzirnavnieks, Latvijas 

graudaudzētāju kooperatīvs VAKS un kūdras ieguves un pārstrādes uzņēmums Laflora.  

Prezentēti dati, atspoguļojot: 

1) hidrotehniskās meliorācijas pozitīvu ietekmi, mazinot SEG emisijas no augsnes; 

2) sakarību, ka palielinot oglekļa uzkrājumu koksnes produktos ar ilgu dzīves ciklu, tiek 

īstenoti ne tikai ekonomikas izaugsmes, bet arī klimata pārmaiņu mazināšanas mērķi; 

3) potenciālu investēt padziļinātā koksnes pārstrādē, patiešām (de facto) nodrošina klimata 

pārmaiņu mazināšanu, un vienlaikus saglabāt definētas teritorijas ar zemu saimnieciskās 

darbības intensitāti vai bez tās: pazinoties, ka, saskaņā ar pētījuma datiem, tās ir ļoti 

neefektīvs klimata pārmaiņu mazināšanas instruments, toties nodrošina citu sabiedrības 

mērķu realizāciju.  
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